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Ve středu 9. března proběhlo v Praze zasedání Rady 

FVČ. Původně plánované místo konání ve vládním 

salonku žst. Praha hl. n. muselo být den před zase-

dáním změněno na zasedací místnost v sídle RP 

ZAP Praha. I přes tuto komplikaci, se delegáti sešli v 

dostatečném počtu, aby mohli jednat. 

Jedním z nejdůležitějších bodů bylo projednání pl-

nění rozpočtu prezidia FVČ za rok 2021 a 

návrh rozpočtu hospodaření na rok 2022. U 

této problematiky se rozvinula diskuse s tajemní-

kem pro hospodaření. Po rozsáhlé diskusi Rada 

FVČ přistoupila k hlasování, ve kterém oba doku-

menty jednohlasně schválila. 

Dalším bodem jednání bylo seznámení delegátů s 

výsledky kolektivního vyjednávání a finální 

podobou uzavřených PKS ČD, a.s., PKS SŽ, s.o. a 

PKS ČD Cargo, a.s. na letošní rok (v případě PKS 

ČD Cargo, a.s. na období 4/2022-3/2023). Slova se 

ujal prezident FVČ p. Benda a přítomné seznámil se 

změnami a novinkami v obsahu u PKS ČD, a.s. a 
PKS SŽ, s.o. Na prezidenta FVČ navázal tajemník 

FVČ pro ČD Cargo p. Horna, který seznámil dele-

gáty s hlavními změnami v obsahu PKS ČD Cargo, 

a.s. V závěru tohoto bodu jednání přednesl prezi-

dent FVČ informaci o výsledné podobě Zásad a 

rozpočtů Sociálních fondů a FKSP pro letošní rok u 

všech zmíněných organizací. 

Následně se Rada FVČ věnovala problematice stavu 

příprav XII. Valné hromady FVČ, která proběh-

ne ve dnech 11. a 12. května 2022 v Heřmanově 

Městci. Do místa jednání bude zajištěn návoz dele-

gátů busem od žst. Pardubice hl.n., veškeré potřeb-

né informace obdrží delegáti průvodním dopisem. 

V dalším prezident FVČ zopakoval výzvu delegátům 

i ostatním členům FVČ k návrhům kandidátů do 

volených funkcí a připomněl termín uzávěrky kandi-

dátek a návrhů na změnu vnitřních předpisů FVČ do 

konce března 2022. Ve smyslu platných Stanov a 

Jednacího řádu FVČ může kandidovat každý člen 

FVČ do jakékoliv funkce. 

V souvislosti s přípravou Valné hromady upozornil 

tajemník pro hospodaření p. Peca na připravované 

návrhy změny Stanov FVČ a dalších vnitřních před-

pisů FVČ, které se budou týkat změny výše člen-

ských příspěvků s vytvořením podpůrného sociální-

ho fondu pro členy FVČ postižené nenadálou život-

ní událostí (úraz s trvalými následky, poškození 

obydlí v důsledku živelní události atp.). 

V závěru jednání byli delegáti informováni o přípra-

vě stěhování sídelních prostor prezidia FVČ do 

konce letošního roku z důvodu plánované demolice 

provozní budovy žst. Praha hl.n. V současnosti pro-

bíhá hledání vhodných nových prostor. Dále zazněla 

i informace o problematice povinnosti zřízení a 

používání datových schránek pro právnické oso-

by od ledna 2023, která by se měla týkat všech 

právnických subjektů s vlastním IČ včetně základ-

ních organizací FVČ. 

sepsal:: Marcel Smažík 

předseda Rady FVČ 

Zasedání Rady FVČ 

Ve středu dne 16. března 2022 proběhlo 
v Praze pravidelné zasedání prezidia FVČ. Pre-
zidium projednalo následující materiály a pro-
blematiku: 
Zprávu o hospodaření prezidia za měsíc 
únor 2022. Po krátké diskusi prezidium předlo-
ženou zprávu projednalo a schválilo bez připo-
mínek. 
Výsledky zasedání Rady FVČ. Jednání se 
uskutečnilo dne 9. března v náhradních prosto-
rách – zasedacím sále RP ZAP Praha. Úkoly 
z minulého zasedání Rady byly splněny. Dele-
gáti Rady schválili plnění Rozpočtu za rok 
2021 a návrh Rozpočtu na rok 2022. Kolektivní 
vyjednavači podali delegátům zprávu o kolek-
tivním vyjednávání u jednotlivých zaměstnava-
telů, výsledky jednání a hlavními změnami 
v PKS na rok 2022. V dalším jednání se Rada 
věnovala přípravě Valné hromady FVČ, která 
se uskuteční ve dnech 11. – 12. května 

v Heřmanově Městci. Delegáti byli vyzváni 
k podáním návrhů na kandidáty do voleb orgá-
nů FVČ a k návrhům změn Stanov a interních 
předpisů FVČ. Prezidium vzalo informaci na 
vědomí. 
Návrh novelizace předpisu SŽ D4 „Předpis 
pro řízení drážní dopravy na tratích vybave-
ných radioblokem“. Prezidium po krátké disku-
si vypracovalo k tomuto předpisu několik drob-
ných připomínek. 
Návrh změny č. 2 Opatření Ř-O18 GŘ ČD č. 
27/2020 „Použití překlenutí záchranné brzdy 
na vlacích osobní dopravy“. Prezidium projed-
nalo návrh bez připomínek.  
Návrh změn IN ČD Cargo - 4. změna KVs3-
B-2010 „Provoz a obsluha brzdových zařízení 
na železničních kolejových vozidlech“ a 2. 
změna OR3-B-2013 „Pravidla provozování 
dráhy“. Prezidium vypracovalo k zaslaným  
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návrhům změn několik připomínek.  
Problematika personální a sociální 
oblasti ČD, a.s. Hosty tohoto bodu jed-
nání byly Mgr. Blanka Havelková, člen-
ka Představenstva ČD pověřená řízením 
O10 GŘ ČD a Ing. Lucie Bauerová spe-
cialista odměňování a benefitů z O10 GŘ 
ČD. Po vzájemném představení Mgr. 
Havelková ve svém úvodním slovu před-
stavila své záměry a úkoly kterým se 
hodlá v personální oblasti věnovat přede-
vším. Dále společně s Ing. Bauerovou 
reagovaly na dotazy jednotlivých členů 
prezidia, které směřovaly do oblasti neu-
těšené personální situace (především u 
vlakového personálu), problematiky 
PKS, KOP a dalších témat. 
Další část jednání byla věnována projed-
návání doručených materiálů a zprávám 
jednotlivých členů prezidia a to zejména: 
- Informaci z provozní porady ČD a 
OC dne 28.2.2022. Na poradě byla před-
stavitelům OC představena nová členka 
představenstva ČD Mgr. Havelková. 
V následné diskusi byla připomínkována 
problematika dopadu změny Katalogu 
prací, problematika komunikace vlako-
vých čet s dispečery dne 17.2.2022 
(vichřice), problematika vystavení vozu 
dom. stanice Bohumín s demontovaným 
WC na 4denní obrat (2 x do Polska), 
problematika nedostupnosti webu FVČ z 
intranetu ČD a dotazován stav kamero-
vých systémů na vlaku.  Ze strany za-
městnavatele byla představena prezenta-
ce náborové akce na profesi posunovač a 
sdělena informace o stavu odškodnění 
pracovních úrazů za loňský rok. 
- Informaci z porady Představenstva 
ČD s představiteli OC dne 28.2.2022. 
Proběhlo krátké rozloučení s dosavadním 
předsedou Ing. Ivanem Bednárikem a 
přednesena informace o personálních 
změnách v představenstvu, kdy je do 
doby ukončení výběrového řízení jeho 
vedením pověřen Mgr. Michal Kraus. 
Byla přednesena informace o humanitár-
ní pomoci Ukrajině, o vývoji objednávky 
krajů, o vývoje problematiky prodeje 
(pronájmu) pozemků ČD pod kolejemi 
SŽ a jednání s MD ČR.   
- Informaci o problematice nedostateč-
ného osvětlení interiéru HV ř. 843 a 
jeho přívěsných vozidel. Jednání, které 
vyvolala FVČ, proběhlo dne 14.3.2022 a 
za FVČ se ho účastnili p. Benda a p. 
Peca, za vedení ČD člen představenstva 
Ing. Jiří Ješeta a ředitel O12 GŘ Ing. 

Zdeněk Štěpánek. Požadavek FVČ týka-
jící se oblasti BOZP byl ověřen a uznán 
jako oprávněný. V rámci jednání bylo 
dohodnuto možné technické řešení, které 
O12 GŘ má za úkol uvést do praxe. Pre-
zidium vzalo informaci na vědomí. 
- Informaci o průběhu jednání SŽ a OC 
ve dnech 25.2.2022 a 11.3.2022. Dne 
25.2.2022 (průběh on-line) byla předne-
sena informace o vývoji pandemie a 
trendu poklesu v počtech nakažených či 
izolovaných zaměstnanců, představen 
návrh Pokynu GŘ SŽ k organizační změ-
ně vzniku SŽT (předložen informativní 
přehled rušených pracovišť a zřizování 
nových), informace o vývoji průměrné 
mzdy a zaměstnanosti za 01-02/2022 a 
v závěru jednání proběhlo první jednání 
Pracovní skupiny k problematice zavede-
ní digitální zaměstnanecké karty. Dne 
11.3. již proběhlo jednání hybridní for-
mou, kdy část účastníků byla fyzicky 
přítomna a část byla on-line pomocí vý-
početní techniky. V úvodu jednání za-
zněla informace o výsledcích jednání 
pracovní skupiny k OOPP ze dne 9.3. a 
dohodnut termín jejího dalšího jednání 
na den 3.6.2022, dále došlo k vypořádání 
připomínek k návrhu směrnice SŽ SM 
110 „Předepisování náhrad škod za-
městnancům SŽ“ a jejímu konečnému 
odsouhlasení. V dalším byla diskutována 
problematika možnosti čerpání FKSP na 
kulturní a sportovní akce, problematika 
zamítnutí valorizace smluvních mezd 
rozhodnutím GŘ SŽ a informace o vývo-
ji v oblasti KOP. Prezidium vzalo infor-
maci na vědomí. 
- Informaci o výsledku jednání pracov-
ní skupiny pro OOPP a VS u SŽ dne 
9.3.2022. Prioritně projednávána proble-
matika pracovní obuvi, které je 14 druhů.  
V dalším předneseny informace Zásobo-
vacího centra o malém zájmu o termo-
prádlo pod montérky, o průběhu výběro-
vého řízení na nové mikiny a o proble-
matice výstrojních součástí (chybějící 
velikosti, řešení problematiky reklama-
cí) . Od 1.4.2022 dochází k obnovení 
provozu zkušebny VS v Hradci Králové.  
- Informaci z provozní porady ČD Car-
go a OC dne 8.3.2022. V úvodu zazněly 
informace o vývoji hospodaření společ-
nosti, přepravách humanitárních vlaků 
na Ukrajinu a přepravě hlavních komo-
dit. Dále sděleny informace o výsledku 
poptávkového řízení na dárkové poukazy 
pro zaměstnance (vybrána nabídka od 
ČD travel), o tvorbě rezervačního systé-
mu pro přihlašování zaměstnanců 
k preventivním lékařským prohlídkám a 
o problematice zaměstnávání občanů 
z Ukrajiny. Dále byly projednány žádosti 
o sociální výpomoci zaměstnanců a 

představena prezentace e-stravenek od 
firmy UP. V průběhu jednání byla pro-
jednávána problematika produktových 
nástupů strojvedoucích.  
- Informaci o jednání OC působících u 
ČD k problematice 1. změny PKS ČD 
2022, dne 15.3.2022. Při jednání byl 
společně dohodnut návrh 1. změny letoš-
ní PKS ČD, a.s., který se týká změny 
v oblasti výše stravného mobilního per-
sonálu a hodnoty stravenek v důsledku 
inflace. Dále je navrhována i technická 
novelizace Přílohy č. 7 „Odměny za za-
bránění úniku tržeb“ související se změ-
nou výše slevy zvláštního jízdného. Ná-
sledující den byl návrh OC předán za-
městnavateli, čímž bylo zahájeno nové 
kolektivní vyjednávání na ČD.  
- Informaci o materiálech projedna-
ných on-line formou mezi zasedáními 
P-FVČ. Jednalo se o materiály projedná-
vané ve zkráceném režimu, členové pre-
zidia byli seznámeni s finálními stano-
visky FVČ k jednotlivým materiálům, 
které byly odeslány předkladatelům. 
Prezidium vzalo informaci na vědomí. 
- Informaci o organizační změně ČD, 
a.s. s účinností 1.4.2022 na GŘ ČD. 
Změna je bez dopadů do zaměstnanosti, 
záměrem je personální posílení oddělení 
energetiky. Prezidium vzalo informaci 
na vědomí. 
- Informaci o stavu plánovaných spor-
tovních a kulturních akcích FVČ 
v roce 2022. Akce „Posázaví“ je plně 
obsazena, a i přes dodatečné navýšení 
kapacity je stále evidován „převis“ zá-
jemců. Přihlášeným byly rozeslány po-
kyny k platbě a organizační informace. 
Cyklistická akce „Baťův kanál“ je plně 
připravena, nabídka bude zařazena do 
infolistu, na webové stránky FVČ i por-
tál zaměstnavatele (SŽ). Podzimní akce 
jsou ve fázi příprav. Prezidium vzalo 
informaci na vědomí. 
- Projednání rozdělení prostředků SF 
ČD na činnost ZO. Předložen seznam 
ZO s návrhem limitu přidělených finanč-
ních prostředků pro rok 2022. Návrh byl 
po krátké diskusi projednán a schválen. 
Jednotlivé ZO FVČ budou následně ta-
jemníkem pro hospodaření informovány 
o výši svého finančního limitu a způsobu 
jeho vyúčtování. 
- Informaci o problematice prověření 
úpravy služebních stezek u výhybek 
při křižování vlaků na tratích D3, kdy 
zaměstnanci vlakových čet mají za po-
vinnost obsluhu těchto výhybek. Na zá-
kladě došlých podnětů pověřilo prezidi-
um inspektory BOZP kontrolou stavu 
těchto úprav. 
Příští pravidelné zasedání prezidia 
proběhne v Praze dne 6. dubna 2022. 
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Prohlášení prezidenta FVČ: 
V současnosti se prostředím internetu (e-maily a 

sociálních sítě) šíří nepravdivá informace, ve které 

jako předseda Rady FVČ (od roku 2017 tuto 

funkci nevykonávám) odsuzuji chování uprchlíků 

při přepravě vlakem a děkuji jim za "kulturní obo-

hacení". Současně je zpráva doplněna souborem 

pěti fotografií znečištěného interiéru vlaku, které 

mají sloužit jako podpora uvedeného tvrzení (viz 

přiložený obrázek). Pro vaši informaci uvádím, že 

skutečnosti ve zprávě uvedené jsou lží, se 

kterou nemá Federace vlakových čet ani 

má osoba nic společného. Je to jasná dez-

informace z kategorie "fake news"!!!  

S ohledem na skutečnost, že šířící se zpráva dle 

všeho naplňuje skutkovou podstatu trestného činu 

šíření poplašné zprávy a pravděpodobně i pomlu-

vy vůči FVČ a mé osobě, řeší vzniklou situaci práv-

ní zástupce FVČ.   

➽ - Personální změny ve vedení Českých drah, a.s. 
Představenstvo ČD , a.s.. Na svém zasedání dne 8. března 2022 odvolalo Ing. Moniku Horákovou z pracovního místa  vedoucí-
ho zaměstnance - ředitele Odboru péče o zaměstnance (O10 GŘ). Řízením tohoto odboru byla s účinností od 9. března 2022 
pověřena Mgr. Blanka Havelková, členka Představenstva ČD, a.s.  
 
➽ - Zrušení bezpečnostního upozornění - pobyt osob ve služebním (zavazadlovém) oddílu HV ř. 854 
Dne 10. března 2022 vydal ředitel O18 GŘ ČD pod č.j. 0684/22-O18 zrušení bezpečnostního upozornění v následujícím znění:  
„Z důvodu provedení dodatečných úprav v zajištění dveří služebního (zavazadlového) oddílu v uzavřené poloze u HV řady 854, 
ruším s okamžitou platností dokument Bezpečnostní upozornění - pobyt osob ve služebním (zavazadlovém) oddílu HV 
ř. 854, č.j. 1728/21-O18 ze dne 2. října 2021.  
Zrušením uvedeného Bezpečnostního upozornění končí pro zaměstnance vlakových čet zákaz pobytu ve služebním 
(zavazadlovém) oddílu HV ř. 854 během  jízdy a pohybu HV, který byl vyhlášen v reakci na tragickou MU, při které měl zaměst-
nanec  z uvedeného prostoru vypadnout během jízdy z vlaku. 
 
➽ - Personální změny v dozorčí radě ČD Cargo, a.s. 
Představenstvo Českých drah, které vůči dceřiné společnosti ČD Cargo, a.s. plní roli Valné hromady, provedlo v minulém týdnu 
následující personální změny v dozorčí radě ČD Cargo, a.s.: novým předsedou dozorčí rady se stal Michal Kraus, který je po-
věřen řízením Českých drah do doby výběru nového předsedy představenstva. Další tři členové jsou politickými nominanty. To-
máš Vrbík (ODS) je politickým náměstkem ministra dopravy Martina Kupky. Do dozorčí rady se dostal také Jan Kasal, dlouho-
letý politik KDU-ČSL, který byl řadu let místopředsedou sněmovny. V ČD Cargo již po odchodu ze Sněmovny působil jako za-
městnanec. Za hnutí STAN se do dozorčí rady dostal starosta Kuřimi Drago Sukalovský. V dozorčí radě skončili Václav Ne-
beský, Lukáš Týfa, Pavel Kysilka a Jan Vrátník.  zdroj: zdopravy.cz 
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Tento Informační list - občasník pro vnitřní potřebu vydavatele vydala:  Federace vlakových čet - prezidium 
       P.O. BOX 1431 

    111 21 Praha 1  
tel/fax 972241235; tel.972241237, 972241238 
E-mail:   FVCPHAsek@fvc.cd.cz 

Sport - turistika 

České dráhy, a.s., ČD Cargo, a.s., Správa železnic, státní organizace  a  Federace vlakových čet 
 

 pořádají sportovní akci 
 

 

  
 

Cykloturistika i pro sváteční cyklisty 
 
 

 Kdy?  Ve dnech 2. – 6. června 2022 
  
 Ubytování: hotel Fabrika - Uherské Hradiště 
 
 Předpokládaný program: 
 
 - ve čtvrtek individuálně do žst. Uherské Hradiště 
 - v pátek projedeme trasu: Vizovice – Zlín – Otrokovice – Napajedla – Uherské Hradiště  
 - v sobotu projedeme trasu: Uherské Hradiště – Kunovice (letecké muzeum) – Veselí 
              nad Moravou – Strážnice – Hodonín 
 - v neděli po snídani ukončení akce a individuální odjezd 

 

 - podrobné pokyny zašle přihlášeným účastníkům prezidium FVČ 

 
Poplatek pro každého účastníka akce je 900,- Kč. 

Účastníkům je hrazeno ubytování na 3 noci s polopenzí, 2 x doprava cyklobusem,  
vstup do leteckého muzea a pojištění. 

 
Přihlášky zasílejte na adresu prezidia FVČ nejdéle do 28. dubna 2022 

nebo do naplnění plánované kapacity. 
 Leták a formuláře přihlášek jsou na základní organizace rozesílány s tímto Infolistem  

a k dispozici jsou i na webových stránkách FVČ - www.fvc.cz 


